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– SYMBOL ČESKÝCH KOŇAŘŮ

Před nedávnem se rozšířila zpráva, že plnokrevný hřebčín Napajedla je určen k prodeji. Když jsem před lety zjis�l, 
že Napajedla jsou v soukromých rukou, překvapilo mě to. Nakonec jsem si řekl, možná je to dobře. Soukromý 
kapitál majitele, který je nadšencem do koní a je ochoten část svého výdělku do koní věnovat, může věci jenom 
prospět. Naivní úvaha. Po listopadové revoluci si i koňaři představovali, jak se vše změní k lepšímu, po době 
kdy vše co bylo spojeno s koňmi, bylo nežádoucí, jelikož to byl buržoazní přežitek. Nová doba svobody však 
koním v Čechách nepřeje. Nejdříve jako následek divoká priva�zace byly genocidním způsobem zlikvidovány 
hřebčíny Albertovec a Netolice, k tomu se přidalo polokrevné stádo, které rozprášil tehdejší ředitel. Pak přišla 
na řadu Výzkumná stanice pro chov koní ve Sla�ňanech. Prodej Napajedel již byla brána jako jakási samozřejmost, 
která možná skýtala možnou naději. O likvidaci Hipologického muzea ve Sla�ňanech nikdo nic moc neví. 
Napajedla jsou dnes další koňská ikona před likvidací.

Hřebčín Napajedla je a navždy 
zůstane nedílně spjat se jménem 
ing. Bohumil Tichota, který vyvinul 
nesmírné úsilí, při němž riskoval 
i své postavení na ministerstvu 
z e m ě d ě l s t v í ,  a b y  z a c h r á n i l 
napajedelský hřebčín před zánikem. 
Ing. Tichota byl nejen předním 
odborníkem, ale i  pokrokovým 
a neohroženým bojovníkem za 
p r a v d u .  S v ě d č í  o  t o m  j e h o 
nekompromisní postoj za nacis�cké 
okupace, který se projevoval i v našem 
chovu koní a dos�hovém sportu. 
Z toho důvodu byl nacisty zatčen 
a  9 .  č e r v n a  1 9 4 2  p o p r a v e n .  



Mnozí si třeba řeknou co to má společného s chovem českého teplokrevníka. Mnoho. Anglický plnokrevník 
již mnoho stale� působí jako zlepšovatel všech kulturních plemen koní a to v současnos� při šlechtění koní 
sportovních. Proto je žádoucí, aby i v teplokrevném chovu působilo potřebné množství prověřených 
plemeníků anglického plnokrevníka. Toho je možno dosáhnout jedině v soustředěném chovatelském 
ústavu, jako je Hřebčín Napajedla. Hřebčín Napajedla je třeba uchránit neuvážené likvidaci. Proto 
Svaz chovatelů českého teplokrevníka z.s. , vyzývá celou koňařskou chovatelskou veřejnost a všechny 
příznivce a milovníky těchto krásných a věrných zvířat, aby se semkli a pomohli Hřebčínu Napajedla, 
aby se mu vrá�la dřívější sláva.

Mimochodem zámek Sla�ňany je z Hipologického muzea změněn na expozici propagující rod Auerspergů, 
kterým byl po 2. světové válce zabaven na základě Benešových dekretů, jelikož kolaborovali s nacisty.

Kůň doprovází člověka jako společník více než 6 �síc let. Všechny kulturní národy vnímají koně jako nedílnou 
součást svých dějin a podle toho se k nim chovají. Proč tomu tak není v Česku? Je to proto, že máme tak 
krátkou paměť anebo snad nám chybí dostatek národní hrdos�, že necháme ta snadno likvidovat důležitou 
součást našich dějin. Anglický plnokrevník chovaný v hřebčínu Napajedla je mezi mnoha plemeny koní elita, 
narodilo se zde ne jenom mnoho výborných dos�hových koní, ale produkoval vyhledávaný chovný materiál 
a to jak do plnokrevného chovu, tak proslul jako ústav, který dal polokrevnému zemskému chovu řadu 
vynikajících plemeníků.
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